
سرنوشت FATF  در دولت چهاردهم

صالحی: رئیس جمهور چهاردهم FATF را 
در معرض نظر صاحب نظران قرار دهد

رفع تحریم و تصویب لوایح باقی مانده FATF از چه اهمیتی 
غ از هویت رئیس آن دولت برخوردار  در دولت چهاردهم فار
است؟ آیا می توان با درمان های موقتی بار تحریم را از دوش 
مردم عادی که تاثیر آن را با گوشت و پوست و خون خود در 
کردند، برداشت؟ مجید انصاری، عضو  این سال ها حس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام گفته بود: »می خواستیم 
در مجمع تشخیص مصلحت نظام FATF را تصویب کنیم 
و برخی می گفتند احتیاجی به ارتباط با بانک های جهانی 
نداریم و باید پرسید که آیا کشور می تواند پول را با شیوه 
عصر صفویه توسط خورجین جابه جا کند؟ دیروز هم وزیر 
کند شهید  گفت: خدا رحمت  کشورمان  خارجه پیشین 
امیرعبداللهیان را تا جایی که مطلع هستم و بنده با ایشان 
کرات ادامه داشته، حال با یک افت و  در تماس بودم، مذا
کرات قطع شده  خیزهایی بوده اما اینگونه نیست که مذا
کشورمان   کبر صالحی، وزیر خارجه پیشین  باشد.« علی ا
گفت وگو با ایلنا، درباره اینکه در مناظرات انتخابات  در 
سنگ اندازی هایی  برخی  شد  ح  مطر جمهوری  ریاست 
برای تصویب FATF  در مجمع تشخیص داشته اند، رئیس 
دولت بعدی چگونه باید این مسائل را پیگیری کرده و مانع 
این سنگ اندازی ها شود، بیان داشت: FATF یک بحث 
تخصصی است و من خیلی ورود ندارم که بخواهم روی این 
مساله نظر بدهم، اما قطعا یکی از موارد مورد بحث است. 
کید کرد: حال هر  رئیس اسبق سازمان انرژی اتمی کشورمان تا
کسی که رئیس جمهور شد قطعا این موضوع را در معرض نظر 
صاحب نظران قرار خواهد داد و هر آنچه عقل جمعی تصمیم 
گرفت ان شاءا... عملیاتی خواهد شد. وی در خصوص روند 
کرات  کرات غیرمستقیم ایران و آمریکا و اینکه آیا این مذا مذا
کرات که قبلا هم بوده است،  متوقف شده است، افزود: مذا
خدا رحمت کند شهید امیرعبداللهیان را تا جایی که مطلع 
کرات ادامه  هستم و بنده با ایشان در تماس بودم، مذا
داشته، حال با یک افت و خیزهایی بوده اما اینگونه نیست 
کرات قطع شده باشد. صالحی یاد آورد شد: حالا هر از  که مذا
چندگاهی جهان در یک حالت گذار است، هر از چندگاهی 
جهان در حال تحولاتی است؛ الان ما بحران اوکراین و شرق 
آسیا را داریم. بحران غمبار غزه را داریم و این  بحران ها هر 
کدام که بروز و ظهور پیدا می کند و شدت می گیردو  بر مسائل 
کرات همواره  کید کرد: ولی مذا کرات سایه می اندازد. وی تا مذا
پا بر جا بوده، اما همانطور که گفتم با یک فراز و نشیب و یک 
افت و خیزی گاهی تند شده، گاهی کند شده است اما ادامه 

دارد.
   تصویب لوایح باقی مانده FATF  مهم تر از احیای 

برجام
اقتصاددان   ، سیاستمدار عادلی،  محمدحسین 
گقت: تصویب لوایح باقی مانده  ایرانی هم  و دیپلمات 
FATF از رفع تحریم و احیای برجام هم مهم تر و ضروری تر 
است. مردم باید بدانند که FATF چیست؟ مجموعه ای از 
استانداردهایی که گروهی از کشورهای جهان آنها را تعریف 
و ارائه کرده اند تا این استانداردها را در مبادله های بانکی 
کثریت قریب به اتفاق کشورهای جهان جز  رعایت کنند. ا
چند کشور این استانداردها را پذیرفته اند. الان بانک های 
دنیا با بانک هایی ارتباط عادی مالی و بانکی می گیرند که این 
گر ما آن استانداردها را نپذیریم  استانداردها را پذیرفته اند. ا
آنها نمی توانند با ما رابطه برقرار کنند. مانند این است که 
در دوطرف یک ارتباط که می خواهند با کد با هم در ارتباط 
باشند هر دو باید این کدها را بپذیرند. تا کد را قبول نکنند 
نمی توانند این ارتباط را ممکن سازند. من نمی دانم که 
قبول کردن یکسری از استانداردها چه مساله سیاسی دارد. 
در برخی از مواقع حرف هایی زده می شود که هیچ ارتباطی 
گر لوایح باقی مانده  با FATF  ندارد. مثلا گفته می شد که ا
FATF را بپذیرید یعنی قبول کردید که برخی از مقام های 
سیاسی یا امنیتی کشور را تحویل بیگانگان بدهید. متأسفانه 
در داخل کشور ما مسأله FATF  بیش از تحریم به مساله 
جناحی تبدیل شده و واقعا قربانی بازی های جناحی شده 
است. لذا من تصور می کنم که هرکسی که رئیس جمهور شود 
بهتر است که تصویب لوایح باقی مانده FATF  را در دستور 
ک  کارهای نخستین خود قرار دهد. FATF  یک دام خطرنا
نیست که در آن بیفتیم. بلکه استانداردهایی است که سایر 
کشورها از عربستان تا چین آن را پذیرفته اند. چه مشکلی 
برای هرکدام از این کشورها به وجود آمده که ما از پذیرش 
استانداردهای آن خودداری می کنیم؟ آیا همه این کشورها 
برخی از مقام های سیاسی یا امنیتی خود را تحویل سایر 

کشورها داده اند.

حذف فیلترینگ یکی  آرمان ملی - مطهره شفیعی: 
کاندیداهای  کاندیداهاست.  از  جامعه  انتظارات  از 
ریاست جمهوری در میان وعده های مختلفی که قول تحقق 
آن ها در دولت چهاردهم را می دهند، به بهبود وضعیت 
اینترنت و مواجهه با فیلترینگ هم اشاره کردند. آن ها البته 
رویکرد یکسانی به مساله اینترنت ندارند. در مناظره ها، 
میزگردهای انتخاباتی، ویدئوهای تبلیغاتی و پست های 
کاندیداها رویکردهای  منتشرشده در صفحات مجازی 
۶ نامزد انتخابات ریاست جمهوری دیده و شنیده شد. 
رویکردهایی که اینترنت را به طور کلی ابزار ضروری زیست 
گرهایی درباره  در جهان امروز می دانند ولی تبصره ها و اما و ا
ح می کنند. حالا میزان نارضایتی مردم از وضعیت  آن مطر
اینترنت به حدی رسیده که باعث شده کاندیداها برای 
جلب نظر و آرای مردم آزادی اینترنت، برداشتن فیلترینگ، 
کنون  به  سامان کردن وضعیت VPNها و... را وعده بدهند. ا
دو  نامزد  به دور دوم راه پیدا کردند و بازهم رفع فیلتر انتظار 
جامعه از آنهاست. مسعود پزشکیان قول رفع فیلتر می دهد 
اما جلیلی نمی تواند، چرا که با مواضع گذشته او در تناقض 

است. 

   پزشکیان تضمین داد
گشت های  که تمام دولت در برابر  »تضمین می دهم 
اجباری، فیلترکردن و فیلترشکن بازی و فشارهای بیرونی 
در همه جلسات و تمام قد بایستد« این وعده اخیر مسعود 
پزشکیان کاندیدایی است که توانست بیشترین آرا را در 

انتخابات 8 تیر به نام خود کند.
 البته پزشکیان پیش از این هم بارها در رد فیلترینگ 
گفته بود: »بساط  گفته بود، چنانکه 8 روز پیش  سخن 
فیلترینگ برچیده خواهد شد. شما تعهدم را بپذیرید؛ من 
در تمام عمرم وعده  دروغین نداده ام.« پیش از آن هم وی با 
بیان اینکه با اعمال فیلترینگ بسیاری از مشاغل را از دست 
داده ایم، اظهار کرد: بسیاری از افرادی که از طریق فضای 
مجازی امرار معاش می کردند با اعمال فیلترینگ زندگی شان 
به هم ریخت و میلیون ها انسان با این اقدامی که انجام شد 
تحت تاثیر قرار گرفتند.« نامزد انتخابات ریاست جمهوری با 
اشاره به رونق کاسبی فروشندگان فیلترشکن گفت: اینکه چرا 
بررسی و پیگیری نمی کنند که چه کسی است فیلترشکن ها 
را می فروشد، موضوع قابل بحثی است ؛ وقتی از وضعیت 
فضای مجازی صحبت می شود اینطور به نظر می رسد که 
مشکل جای دیگری است چرا که همه موافقیم که فیلترینگ 
نباشد و می گویند که جامعه باید با زن ها و دختران برخورد 
کرامت گونه داشته باشند؛ اینکه چه کسی حجاب بان ها را در 
مترو می گذارند معلوم نیست. اما وقتی اینجا می نشینیم، 
می گوییم که ما از حقوق زنان نیز دفاع می کنیم. واقعیت 
گر می خواستیم درست عمل کنیم به اینجا  این است که ا
نمی رسیدیم. پزشکیان ادامه داد: اعتقاد من بر این است 
که باید دسترسی به فضای مجازی را آزاد کنیم؛ توئیتر محل 
آموزش است می توانیم بسیاری از علوم را از آنجا یاد بگیریم و 

ارتباطات خود را افزایش دهیم. 
گر من رئیس جمهور شوم قطعا در مقابل ممنوعیت هایی  ا
که اعمال و موجب عصبانیت شده و موجب تخریب بسیاری 
از مشاغلی که در فضای مجازی وجود داشت شده است، 

گر قرار است در  که ا می ایستم؛ این به معنای آن نیست 
بحران های خاصی مداخله شود، مداخله ای نشود؛ این 
که همه کشورها در زمان  مداخلات انجام خواهد شد چرا
بحران در دسترسی به اینترنت اختلال ایجاد می کنند، 
اما الان وقتی که فضا آزاد است چه لزومی دارد ما بیاییم 
اینترنت را قطع کنیم و فیلتر بگذاریم و عده ای پیدا شوند که 

فیلترشکن بفروشند. 
وی با بیان اینکه »دسترسی به فضاهای مستهجن با 
استفاده از فیلترشکن خیلی راحت تر شده است«، ادامه 
داد: دولت باید نظارت و جلوگیری کند تا کاربران اینترنت به 
آن فضاها نروند؛ دولت با آزادکردن اینترنت می تواند فضا را 
مدیریت کند، چرا که در صورت مدیریت دولت، او می تواند 
اجازه ندهد که کاربران به فضاهایی که نباید بروند، مراجعه 

کنند.

   ظریف و آذری جهرمی نیز پای کار آمدند
شبکه  در  کاربر  یک  به  پاسخ  در  ظریف  محمدجواد 
که  می دهم  »سلام  تضمین  نوشت:  ایکس  اجتماعی 
پزشکیان راستگو و شجاع است و در برابر این کژفهمی ها 
و کژتابی ها ایستاده و خواهد ایستاد.  ۱۵ تیر به آینده رأی 
می دهیم«. محمدجواد آذری جهرمی هم در پاسخ وی 
نوشت: »بنده هم به راستگویی، صداقت و شجاعت دکتر 
مسعود پزشکیان شهادت می دهم و آن را ضمانت می کنم.«

   جلیلی سردرگم است 
که باید روز جمعه با پزشکیان رقابت  کاندیدای دیگر 
انتخاباتی  نشست های  در  او  است.  جلیلی  سعید  کند، 
زمانی که بحث فیلترینگ شد به نوعی از پاسخ طفره رفت 
و به ذکر موارد دیگر بسنده کرد: »در فضای مجازی باید 
مسئولیت پذیری ایجاد کرد، نه محدودیت؛ لزوم مواجهه 
فعالانه با فضای مجازی؛ بسترسازی برای رونق اشتغال در 
فضای مجازی با هوشمندی و قانون گرایی.« در همین راستا 

امیرحسین ثابتی، مشاور سعید جلیلی، نامزد انتخابات 
ریاست جمهوری در توئیتی نوشت: »فیلترینگ به شیوه 
کنونی مصداق کار نمایشی، کاریکاتوری و با نتیجه معکوس 
گر قرار است پلتفرمی فیلتر شود، پس چرا مسئولان  است. ا
گرام استفاده می کنند؟ چرا فیلترشکن  از توئیتر و اینستا
به راحتی در دسترس عموم است؟ یا فیلتر نکنید یا طوری 
فیلتر کنید که هیچکس نتواند وارد شود؛ حتی مسئولان.« 
رئیس کمیسیون تحول و نوآوری اتاق بازرگانی، درباره تأثیر 
پیروزی سعید جلیلی بر کیفیت اینترنت اظهارکرد: »سعید 
جلیلی به صورت مشخص ادامه وضعیت فعلی را دنبال 
خ نخواهد  می کنند. تغییر و بهبودی در اینترنت با ایشان ر

داد. 
دفاعی که در مناظره ها می کردند، دفاع از محدودیت های 
آزاردهنده فعلی است.« محسن نوربخش درباره تأثیر پیروزی 
کیفیت  بر  انتخابات ریاست جمهوری  سعید جلیلی در 
اینترنت و فیلترینگ در ایران گفت: »آقای جلیلی به صورت 
مشخص ادامه وضعیت فعلی را دنبال می کنند. تغییر و 
خ نخواهد داد. دفاعی که در  بهبودی در اینترنت با ایشان ر
مناظره ها می کردند دفاع از محدودیت های آزاردهنده فعلی 
است. طیفی که فعلا در رأس کار هستند و تداوم آن هم در 
کلام جلیلی وجود دارد، محدودیت های فعلی را روش درستی 
می دانند. فیلترینگی که برای محتوا پورن انجام می شود 
مورد اختلاف نیست؛ بلکه اختلاف بر سر تأثیر فیلترینگ بر 
اقتصاد است. حذف رقابت با قراردادن یک پیام رسان داخلی 
مسأله ماست. آنجا که گوگل پلی را فیلتر می کنند و شرکت ها 
نمی توانند از برنامه های روز استفاده کنند، مسأله اینترنت 
است. آنجا که فیلترشکن یک بازار بزرگ تر از بازار اینترنت 
می شود، مشکل اینترنت است.« او افزود: »طیفی که دنبال 
تداوم وضعیت موجود هستند، به سمت پیچیده ترکردن 
محدودیت های آزاردهنده اینترنت هستند. طیف مقابل 
مانند آقای پزشکیان این احساس را به مردم نمی دهند و به 

منطقی کردن وضعیت فکر می کنند.«
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گزارش »آرمان ملی« از رودیکردهای  نامزدهای  ریاست جمهوری در مورد فضای مجازی

ظریف و آذری جهرمی نیز پای کار آمدند
   پزشکیان تضمین داد: ایستادگی دولت در برابر گشت های اجباری، فیلترینگ و فشارهای بیرونی

آرمان ملی-یاسمین طالقانی: قالیباف 
به مجلس بازنگشت. محمدباقر قالیباف که 
در انتخابات ریاست جمهوری کاندیدا بود، از 
روز یکشنبه 20 خرداد در صحن مجلس حاضر 
نشد و اعلام شد قالیباف در ایام تبلیغات 
گرفته  انتخابات ریاست جمهوری مرخصی 
است. اما دیروز یکشنبه که 2 روز از انتخابات 
انتخابات هم اعلام  گذشته و حتی نتیجه 
شده و قالیباف حتی به دور دوم انتخابات 
راه نیافت، اما به مجلس نیامد. محمد قسیم 
مجلس  در  بوکان  مردم  نماینده  عثمانی، 
شورای اسلامی در جلسه علنی یکشنبه از 
طرفداری محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
شورای اسلامی از یکی از کاندیداهای انتخابات 
ریاست جمهوری انتقاد کرد. علی نیکزاد که 
ریاست جلسه علنی مجلس را برعهده داشت، 
کنش به تذکر اظهارکرد: آقای قالیباف  در وا
به عنوان رئیس مجلس نمی تواند اظهارنظر 
کند، منتهی ایشان همچنان مرخصی است 
و به همین دلیل امروز هم در مجلس شورای 
اسلامی حضور پیدا نکرد. پس از عیان شدن 
باخت قالیباف در انتخابات ریاست جمهوری 
او بیانیه ای در حمایت از جلیلی صادر کرد. 
در بخشی از آن آورد: »به رغم اینکه اینجانب 
برای شخص آقای دکتر پزشکیان احترام قائل 
هستم، اما به دلیل نگرانی از برخی اطرافیان 
ایشان، از همه نیروهای انقلابی و حامیان خود 
می خواهم که کمک کنند تا جریانی که مسبب 
بخش مهمی از مشکلات اقتصادی و سیاسی 

امروز ماست، به عرصه قدرت بازنگردند.« 

   رئیس ستاد قالیباف در جلسه روسای 
بازنده ها

جلسه روسای ستادهای انتخاباتی سعید 
کانی  جلیلی، محمدباقر قالیباف، علیرضا زا
و امیرحسین قاضی زاده هاشمی برگزار شد. 
انتخاباتی  ستاد  رئیس  منصوری،  محسن 

جلیلی با انتشار این خبر در شبکه اجتماعی 
ایکس نوشت: » با هدف تقویت جبهه انقلاب 
در دور دوم انتخابات، جلسه صمیمانه و 
مشترکی با برادران عزیزم؛ دکتر نیکزاد، دکتر 
فروزنده و دکتر میرشمسی، روسای ستادهای 
کانی و دکتر  انتخاباتی دکتر قالیباف، دکتر زا
با  ان شاءا...  داشتیم.  هاشمی  قاضی زاده 

 وحدت به پیروزی می رسیم.«

   علت رای پایین قالیباف در انتخابات از 
نگاه »کیهان«

او  انتظار  از  کمتر  قالیباف  آرای  اما چرا 
همفکرانش شود. روزنامه کیهان هم دیروز 
نوشت: در انتخابات 8 تیر دو کاندیدا رأی 
بسیار بیشتری از سایر رقبا داشتند؛ دکتر 

پزشکیان و دکتر جلیلی که خود این جای 
برآییم  مقایسه  مقام  در  گر  ا دارد  مطالعه 
که این دو به یک بدنه مطمئن  می بینیم 
متکی بوده اند. جریان اصلاحات بالاخره در 
طول زمان »بدنه ویژه« خود را پیدا کرده که 
شامل دو بخش مستقر و سیار می شود که 
کوتاهی به خط  شود و  می تواند در فاصله 
به مدد یک کاندیدا ولو پیش از آن چندان 
شهرتی نداشته بیاید. دکتر سعید جلیلی هم 
در طول نزدیک به ۱۵ سال گذشته از طریق 
مداومت در ارتباط با طیف های خاص به یک 
»شبه تشکل«  رسیده و آن را به مدد بعضی 
گیر  همگنان سیاسیـ مثل جبهه پایداری ـ فرا
کرده است. این به اصطلاح »دولت سایه« 
کرد تا به بخش های  کمک  به دکتر جلیلی 

کارشناسی حکومت هم وصل شود و با آنان 
گیرد. این دو را  در یک تعامل مثبت قرار 
وقتی با وضع حضور دکتر قالیباف مقایسه 
می کنیم، می بینیم او با آنکه سابقه اجرائی 
بسیار بیشتری از این دو داشته و از این دو 
بسیار موفق تر بوده است، ولی فاقد تشکل و 
شبه تشکل است و از این رو از واسط   های که 
منطق و نیت او را از رسانه به توده برساند و به 
 » باور تبدیل کند و از آنان »یاورانی پا به کار

بسازد، بی بهره است.«
 

   هجرت نفتی ها به ستاد جلیلی؟
در  قالیباف  محمدباقر  شکست  با 
جمهوری،  ریاست  انتخابات  رقابت های 
چهره های نفتی حاضر در ستاد او به سرعت 
میان  در  رفتند،  جلیلی   سعید  ستاد  به 
چهره هایی که به ستاد محمدباقر قالیباف 
کنند  انرژی او فعالیت  کمیته  رفتند تا در 
تعدادی از معاونان وزیر نفت دیده می شوند. 
از جلیل سالاری مدیرعامل پالایش و پخش 
 . گرفته تا چگنی مدیرعامل شرکت ملی گاز
گرچه این افراد، از راهیابی به کمیته مرکزی 
ستاد قالیباف بازماندند اما در همایش های 
کمیته حاضری می زدند ولی حالا با  این 
کنار رفتن قالیباف، به سمت ستاد جلیلی 
گاه در این  باره به »میز  رفته اند. یک منبع آ
البته مدیران  و  این مدیران  گفته  نفت« 
میانی به دیدار فریدون عباسی رئیس کمیته 
ضیغمی  علیرضا  رفته اند.  جلیلی  انرژی 
گروه قرار دارد. از سوی  هم در صدر این 
کمیته نفت  ، اغلب چهره های نفتی  دیگر
قالیباف ترجیح داده اند از حضور در کمیته 
به  و  کرده  صرف نظر  جلیلی  ستاد  انرژی 
فعالیت های خود مشغول باشند اما رنگ 
عوض کردن سایر چهره ها، موجب تعجب و 
شگفتی بسیاری از اعضای کمیته نفت ستاد 

جلیلی هم شده است!

گزارش »آرمان ملی« از  بیانیه رئیس مجلس و ریزش آرای او 

قالیباف به بهارستان برنگشت
      اسباب کشی نفتی ها به ستاد جلیلی

علی تاجرنیا: 
در دور اول انتخابات یک پیروزی 

برای پزشکیان رقم خورد
در مرحله دوم کمپین ۱+۱ را دنبال 

می کنیم
تهران  استان  ستاد  رئیس  ملی:  آرمان 
ریاست  انتخابات  نامزد  پزشکیان  مسعود 
جمهوری در نشستی خبری اظهار کرد: تقریباً 
گر  تمامی تحلیل ها و ارزیابی ها این بود که ا
پیروز  اصلاح طلبان  کاندیدای  باشد  قرار 
میدان باشد، باید میزان مشارکت بیش از 
۵0 درصد باشد، اما اتفاقی که در روز جمعه 
افتاد این بود که با اینکه میزان مشارکت زیر 
کاندیدای اصلاحات  ۴0 درصد بود باز هم 
معنای  به  این  باشد؛  اول  نفر  توانست 
و  پزشکیان  دکتر  صحبت های  تاثیرگذاری 

تلاش ها و فعالیت های انجام شده است. 
علی تاجرنیا با بیان اینکه »از نظر ما در دور 
اول انتخابات یک پیروزی برای دکتر پزشکیان 
و مجموعه اصلاح طلبان رقم خورد و باید در 
گام بعد افرادی که شرکت نکردند را مجاب به 
رای دادن کنیم« عنوان کرد: ما به نظر کسانی 
که رای ندادند احترام می گذاریم. معتقدیم 
هرگونه نقد و بحثی که درباره شرکت نکردن 
تخریبی  جنبه  و  باشد  انتخابات  در  مردم 
داشته باشد به هیچ وجه مورد تایید دکتر 
پزشکیان و ستاد او نیست. کسانی که در دور 
اول پای صندوق ها نیامدند، می خواستند 
کمیت بدهند و امیدواریم  را به حا پیامی 
کمیت درک شده باشد؛  این پیام از طرف حا
این پیام از سوی ستاد دکتر پزشکیان درک 
شده است. وی ادامه داد: در دور دوم ما 
که طی  کاندیدایی مواجهیم  با وضعیت و 
سال های اخیر عملکردی داشته که به نوعی 
به معیشت، اقتصاد، رفاه و سبک زندگی مردم 
مربوط است. باید در نظر بگیریم که مجموعه 
که در چند سال قبل اتخاذ  سیاست هایی 
شده یا در زمانی که آقای جلیلی در مسئولیت 
قرار داشتند، منتج به آثاری شده است. این 
کرد: امروز  فعال سیاسی اصلاح طلب بیان 
دو نگاه در مقابل هم قرار گرفتند و بی شک 
، رئیس جمهور انتخاب  بعد از انتخابات ۱۵تیر
خواهد شد و تصمیمات دولت او سرنوشت 
ساز و اثرگذار است روی آحاد مردم ایران و 
اینگونه نیست که بگوییم در انتخابات شرکت 
نمی کنیم و پیامی می دهیم اما این پیام برای 
ما آثار وضعی ندارد. کسانی که در فضای عدم 
مشارکت هستند با احترام به نظرشان، باید 
گر پای  به این پرسش جدی پاسخ دهند که ا
صندوق های رای حضور پیدا نکردند و منجر 
به روی کار آمدن رئیس جمهوری شد که از 
افکار آنها فاصله دارد، باید آثار و پیامدهای آن 
کید بر  را از خودشان مطالبه کنند. تاجرنیا با تا
اینکه اهمیت دور دوم از دور اول بسیار مهمتر 
است، گفت: احساس می کنیم که دو دیدگاه 
کاملاً متفاوت هستند؛ یکی دنبال تعامل با 
دنیاست و دیگری برایش مهم نیست دنیا 
چه نگاهی به ما دارد. در دور دوم انتخابات 
با توجه به این تحلیل که در دور دوم مردم 
کمتری در انتخابات شرکت می کنند، استراتژی 
خود را تثبیت کردن آرای دوره اول و تلاش 
که به نوعی  کردن افرادی  در جهت همراه 
در دور اول به هر دلیلی شرکت نکرده بودند، 
قرار می دهیم و کمپین ۱+۱ را اجرا می کنیم؛ 
که خودمان  این معناست  به  کمپین  این 
کرد و یک نفر را نیز همراه  شرکت خواهیم 

خواهیم کرد. 
وی با بیان اینکه »با توجه به اهمیت دور 
دوم انتخابات امیدوارم تعداد شرکت کنندگان 
در انتخابات بیشتر از دوره اول باشد«، ادامه 
در  پزشکیان  دکتر  گر  ا باشد  یادمان  داد: 
مرحله اول ۳ میلیون رای بیشتر داشتند، 
پیروز بودند. ما ترجیح می دهیم در انتخاباتی 
کنیم.  پیدا  حضور  کثری  حدا مشارکت  با 
رئیس ستاد انتخابات استان تهران پزشکیان 
در پاسخ به پرسشی درباره برنامه های ستاد 
پزشکیان برای روشن کردن فضای دو قطبی 
انتخاباتی در کشور گفت: استراتژی ما درباره 
آن  کردن  ح  به مطر نیاز  موضوع دوقطبی 
و  دارد  وجود  وضعیت  این  که  چرا  ندارد؛ 
کاملاً متفاوت دو نامزد  دیدگاه ها و نظرات 
به اندازه کافی گویاست؛ متاسفانه از طرف 
رقیب شاهد جعل برخی عناوین نسبت به 
کمپین دکتر پزشکیان هستیم. کمپین آقای 
بلکه جنبه  ندارد  پزشکیان جنبه تخریبی 
کید بر اینکه تجربیات  نقد دارد. تاجرنیا با تا
سه سال اخیر نشان داده که یکدست سازی 
منجر  سیاسی  جریان  یک  گذاشتن  کنار  و 
به برطرف شدن اختلافات و محقق شدن 
کارآمد سازی نمی شود، اظهار کرد: امروز در 
شرایطی قرار داریم که وضعیت معیشت مردم 
به  مجازی  فضای  هنجارهای  همچنین  و 
خوبی نشان داده که پروژه های خالص سازی 
نتوانسته موفق باشد؛ همچنین درگیری های 
میان کمپین قالیباف و جلیلی که در جریان 
انتخابات صورت گرفت به اندازه کافی نشان 
گر یک جریان سیاسی را به امید یک  داد که ا
دست سازی کنار بگذاریم، بازم اختلافاتی 
وجود خواهد داشت؛ در این راستا تحلیل ما 
این است که اعلام حمایت اخیر آقای قالیباف 
از آقای جلیلی به هیچ عنوان همراهی بدنه 
کمپین قالیباف را ندارد و این امر بیش از 
آنکه یک باور و اعتقاد قلبی باشد ناشی از 
فشارهایی در درون جریان اصولگرایی است؛ 
همچنین فکر می کنیم که این اقدامات منجر 

به نتایج خوبی برای آنها نخواهد شد.

حمله رسایی به پزشکیان از تریبون مجلس 
حمید رسایی ضمن حمله به ظریف و آذری جهرمی 
کید کرد: حرف از آشتی ملی می زنی  خطاب به پزشکیان تأ
می گویی ما با کسی دعوا نداریم، عزیز من! این دعوا نیست 
این اعلام جنگ است. چرا توجه ندارید؟ نماینده تهران 
گفت: تذکر من خطاب به یکی  در صحن علنی مجلس 
! شما که ستاد های  از کاندیدا های محترم است. بزرگوار
خودتان را به وزرای دولت حسن روحانی کنترات دادید 
مراقب باشید. یکی از وزرای آقای روحانی که در ستاد 
شماست کاندیدا های دیگر را طالبان خطاب می کند این 
یعنی به ۱0 میلیون نفر از ایرانی ها چنین نسبتی را می دهد. 
وزیر دیگر آقای روحانی آقای ظریف که در ستاد شماست به 
؛ بعد شما  کاندیدا های دیگر می گوید خشک مغز و چماقدار
آیه می خوانی و از نهج البلاغه حرف می زنی؟!حرف از آشتی 
ملی می زنی می گویی ما با کسی دعوا نداریم، عزیز من! این 
دعوا نیست این اعلام جنگ است. چرا توجه ندارید؟ ظاهر 
ستاد های شما باطن دولت شماست اینکه »من مانع کسی 
نمی شوم، چون می خواهم رای بیاورم و هر کس بیاید داخل 
ستاد او را راه می دهم« فردا در دولت هم که رفتی مسئولیت 

کار های خودت را قبولی نمی کنی، مراقبت بکنید.


